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Doživotno da

Velečasni Jesus Urteaga,
svećenik i pisac, Španjolska Ne
možemo pokušavati promijeniti
Kristovo učenje i prilagoditi ga
da odgovara vremenu u kojem
živimo. Naše se vrijeme treba
otvoriti svjetlu koje Krist daje.

1.03.2013.

Isječak iz intervjua u Zenitu iz 2003.

Zenit: Biste li rekli da se ljudima
danas teško obvezati, teško reći da?
Urteaga: Sigurno. Smatram da su
ljudi danas vrlo mekani. Ali u isto



vrijeme ima puno ljudi koji rade
puno pozitivnih stvari. Vrsta "Da" o
kojem govorimo sastoji se u
svakodnevnim žrtvama i predaji
sebe, i ponekad to zahtjeva puno
velikodušnosti. Ali je vrijedno!
Navečer kada vršite ispit svoje
savjesti o tome što ste taj dan učinili,
imat žete snažan osjećaj da ste nešto
postigli. Svi "Da" kada se zbroje daju
puno.

Kao kršćani, vidimo kako su prvo
Krist, a zatim i njegovi učenici
Apostoli, plivali protiv struje. Žrtva je
ispisana na svakoj stranici Evanđelja.
Ako bi htjeli izvaditi križ iz Evanđelja
ne bi ništa ostalo u njemu osim
korica!

Mi ne možemo pokušavati
promijeniti Kristovo učenje i
prilagoditi ga da odgovara vremenu
u kojem živimo. Nego se naše
vrijeme treba otvoriti svjetlu koje
Krist daje. Međutim, ljudi izobličuju



Kristovo učenje i pokušavaju ga
prilagoditi današnjem mentalitetu… i
to je fatalno.

Iako je teško, mi kršćani moramo
nastaviti dalje govoriti "da" onome
što nam je teško, dan za danom.

Zenit: Kada ste Vi rekli "Da" koje traje
cijeli Vaš život?

Urteaga: Morao sam ići iz San
Sebastiana na državni ispit u
Valladolid. Ono što mi nazivamo
slučajem je zapravo providnost.
Kažem to jer je slučajno netko pitao
mene i Ignacia Echeverriu, koji je
sada svećenik u Argentini, bismo li
željeli upoznati autora Puta, koji ima
razmatranje s nekim studentima baš
u mjestu gdje smo mi boravili. Mi
smo rekli "da", i to malo „da“ dovelo
je do velikih stvari.

Čitali smo i ponovo čitali Put. Bio je
pun velikodušnih, efektivnih i



apostolskih "da", pun ljubavi prema
Bogu i služenja ljudima oko nas.

Išli smo upoznati oca Josemariju
Escrivu, koji je proglašen svetim od
Pape Ivana Pavla II. Sjećam se kako
smo jedva izgovorili riječ; on nam je
govorio na dugačko. Govorio nam je
o traženju svetosti kroz studiranje,
vršenju apostolata kroz naše
prijatelje, i velikodušnom služenju
Gospodinu u svakodnevnim životnim
situacijama.

Nakon toga, osnivač Opusa Dei je
rekao da smo Ignacio Echeverria i ja
bili zadnja dva mlada čovjeka kojima
je govorio direktno o davanju sebe
Bogu kroz Opus Dei.

Kada smo završili s Državnim
ispitom, vratili smo se u San
Sebastian oduševljeni, budući da smo
dobili izvrsne ocjene i bili jako
zadovoljni s tečajem kojeg smo
napravili.



Nedugo nakon toga, nas prijatelj iz
Opusa Dei iz San Sebastiana, koji je
čuo da smo se susreli sa svetim
Josemarijom u Valladolidu, ponovno
je s nama razgovarao, prvo sa
Ignacijom pa sa mnom, govoreći nam
sve o Opusu Dei i ohrabrujući nas da
se predamo Bogu kompletno kroz
Djelo. Rekao sam "Da" i to "Da" traje
cijeli moj život. Govorio mi je
posebno o tome kako je to predanje
potpuno sebedarje. Točno se sjećam
gdje smo taj dan razgovarali, uz
rijeku na putu od Sjevernog mosta do
Željeznog mosta u San Sebastianu.
Nikada nisam razmišljao da sebe
potpuno predam Bogu, jer su me
tada dosta zanimale djevojke, i
odjedanput sam se našao pred
odlukom o odabiru novoga života,
unutar moga svakodnevnog rada,
života posvećenog Bogu i dušama.

Zenit: Je li Vam je Marijino "Da"
pomoglo u osobnom životu?



Urteaga: Toga istog popodneva, s tom
velikom odlukom u glavi, popeo sam
se na Monte Uliu reći "Da" jednom
zauvijek, uz snažnu pomoć naše
Gospe, ponudi koja je stavljena pred
mene. Bio je 13.kolovoza, 1940., ali
sigurno ne nesretan dan za mene! To
su 63 godine od 81 posvećene Bogu.
Molim se našoj Gospi da budem
velikodušan, jako velikodušan, i da se
posvetim dušama onako kako
svećenik mora.

Čije je djelo bilo to da sve od kada
sam bio dijete, dok bih govorio s
djevojkama i ženama, gledao bih
jedino u njihove oči? Ne moram se
truditi da bih se mrtvio: dugujem to
našoj Gospi. Darovala mi je to, i ja joj
zahvaljujem milijun puta.

Zenit: Kako biste opisali ženu ili
muškarca zdrave i čvrste prosudbe?

Urteaga: Osoba od principa. Osobe
čije ideje i vodeći principi utječu ne
samo na njezine misli nego i na način



ponašanja kroz dan. Zaključno, to
znaci da će ljudi zdrave i čvrste
prosudbe živjeti na način koji ih vodi
u svetost.

Zenit: Koji je to način koji vodi u i
završava sa svetošću?

Urteaga: Za mene, to je Opus Dei. To
može biti način za mnoge ljude,
većina od kojih je u braku. Volio bih
da znate o tome. Mi se oslanjamo na
plan života u kojemu Isus ima glavnu
ulogu. To uključuje Euharistiju,
ljubav prema našoj Gospi, ljubav
prema drugim ljudima, velikodušno
sebedarje svojoj okolini, napornom
radu - trudu da se posvećujemo u
našem svakodnevnom radu - i u
puno apostolata. Mnogo "Da" u toku
dana.
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